المستخلص عربي : 
من المعروف أن الالتهابات الطفيلية المعوية منتشرة في جميع أنحاء العالم . كما أنه من المعروف أن هناك عدة عوامل تؤثر في مدى انتشار المرض . ومن خلال هذا البحث تمت دراسة مدى انتشار الالتهابات الطفيلية المعوية والقيم الدموية بين طلاب وطالبات المدارس الإبتدائية في مدينة جدة . وقد تم إختيار سبعة مدارس للطلاب وسبعة للطالبات موزعة لتشمل كافة مناطق مدينة جدة . وتم توزيع 1000 استبيان لشريحة عشوائية من هؤلاء الطلاب ثم الحصول على عينة براز وعينة دم للطلاب والطالبات اللذين وافق أولياء أمورهم على الاشتراك في الدراسة . وقد اشترك في الدراسة 411 (150 طالب و261 طالبة ) وتم الحصول على 231 عينة براز و411 عينة دم . وقد تم تحليل عينات البراز باستخدام الطريقة المركزة للفورملين والايثر ، كما تم تحليل وعد مكونات الدم باستخدام أجهزة العد الآلية . وقد وجد أن 20 عينة ( 8.7% ) تحتوي على طفيليات معوية أغلبها من فصيلة الجارديا ، كما تم اكتشاف 3 حالات تحتوي على أكثر من طفيل . ولم تظهر أي علامات مرضية على مكونات الدم في الأطفال المصابين بالطفيليات المعوية ، إلا أنيميا نقص الحديد ظهرت في حوالي 20% من الحالات . كذلك أظهرت النتائج أن أكثر من نصف الحالات كان لديها ارتفاع في كريات الدم البيضاء من نوع إيزينوفيل . وبذلك فإن إنخفاض مستوى الإصابة بالطفيليات المعوية لدى الطلبة والطالبات يعكس بصورة واضحة المستوى العالي من الاهتمام بالنظافة الشخصية لدى هؤلاء الطلاب والطالبات . إلا أن وجود حالات أنيميا نقص الحديد توضح مدى الحاجة إلى تحسين نوعية الغذاء لدى الأطفال.

[bookmark: _GoBack]Abstract: 
It is known that intestinal parasitic infections are scattered all over the world. It is also known that there are several factors affecting the extent of the disease. Through this research study was the prevalence of intestinal parasitic infections and the blood values ​​between the students of primary schools in the city of Jeddah. Has been selected seven schools for students and seven of the students are distributed to cover all areas of the city of Jeddah. 1000 questionnaire was distributed to a random slice of these students then get a stool sample and blood sample for students who agreed to their parents to participate in the study. Participated in the study 411 (150 students and 261 students) were obtained 231 'stool samples and 411 blood samples. The stool samples were analyzed using the method of intensive Forji and ether, as promised analysis of blood components using automated counting equipment. It was found that 20 samples (8.7%) contain most intestinal parasites of the species Gardia, was also detected 3 cases contain more than one parasite. Did not show any signs of harm to the blood components in children with intestinal parasites, but iron deficiency anemia appeared in about 20% of cases. Results also showed that more than half of the cases had a rise in white blood cells of the type Aazinowal. Thus, the low level of incidence of intestinal parasites in students a clear reflection of the high level of attention to personal hygiene among these students. However, the existence of iron deficiency anemia showed the need to improve the quality of food in children.
